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بیشترین مصدومان حوادث 
چهارشنبه سوری در آذربایجان 

شرقی و غربی
ایرنا: رئیس ســازمان اورژانس کشور با 
اشاره به اینکه بیشــترین آمار مصدومیت 
ناشــی از حوادث چهارشــنبه آخر ســال 
مربوط به اســتان های آذربایجان شــرقی، 
تهران و آذربایجان غربی اســت، گفت: این 
آمار نشان دهنده مسیر ورود مواد محترقه 
و منفجــره از مرزهــای شــمال غربــی و 
کشــورهای همسایه است. جعفر میعادفر 
روز یکشــنبه در نشســت با خبرنــگاران، 
افزود: بر اســاس این ضــرورت دارد نیروی 
انتظامی نظــارت و کنترل خود بر مرزها را 
برای ممانعــت از ورود این مواد خطرناک 
که همه ســاله منجر به بروز خسارت های 
جانی و جســمی جبران ناپذیری می شود، 
بیشــتر کند. رئیس سازمان اورژانس کشور 
در ادامــه با اشــاره به اینکــه در روزهای 
پایانــی ســال قــرار داریــم، اظهــار کرد: 
بر اســاس آمارها، حدود ۴۵۸ نفر از اول تا 
۲۵ اســفندماه جاری بر اثر حوادث مرتبط 
با چهارشنبه ســوری مصدوم شده اند که از 
این تعداد، ۶۰ نفر همچنان در بیمارســتان 
بســتری هســتند. میعادفر با درخواســت 
از مردم کــه آیین چهارشنبه ســوری را به 
جشــنی شــاد و ایمن تبدیل کنیــم، تأکید 
کرد: چهارشنبه آخر سال در گذشته بیشتر 
در قالــب دورهمی  خانوادگی و جشــن و 
شــادمانی برگزار می شــد، اما در سال های 
اخیر این ســنت با اســتفاده برخــی افراد 
از مــواد محترقــه و منفجــره خطرناک و 
دست ساز، تبدیل به یک فاجعه و مصیبت 
برای عموم مردم شــده اســت. او افزود: 
خطرات ناشــی از صــدای انفجــار مواد 
محترقه در این ایام بســیار گســترده است 
که تبعات منفی ســنگینی بــرای بیماران 
قلبی، افــراد دارای مشــکلات زمینه ای یا 
زنان باردار به همراه خواهد داشت. رئیس 
سازمان اورژانس کشــور گفت: ۱۳ درصد 
از مصدومان حوادث چهارشنبه سوری در 
سال گذشته، عابران پیاده و رهگذران بودند 
که بدون هیچ گونه گناه و داشــتن دخالت 
در انفجــار مواد محترقه، دچــار حادثه و 
حتی قطع عضو و نابینایی شدند. به گفته 
میعادفــر، بیش از ۸۰ درصــد مصدومان 
مرتبط با حوادث چهارشــنبه آخر ســال، 
افرادی هستند که شــخصا اقدام به تولید 
و نگهداری مــواد محترقه می کنند. رئیس 
ســازمان اورژانس کشــور در ادامه با بیان 
اینکه بیش از ۵۰ درصد تصادفات جاده ای 
ناشی از خطای انســانی است، از رانندگان 
خواســت که بــا رعایت قوانین، ســرعت 
مطمئنه، پرهیز از رانندگی هنگام خستگی 
و خواب آلودگی، ایام نوروز و سفر را به کام 
خود و خانواده تلخ نکنند. میعادفر با بیان 
اینکــه در حین رانندگــی از مناظر طبیعی 
و زیبایی ها لذت ببریم، تصریح کرد: ســفر 
نباید تنها به مقصد و رسیدن سریع محدود 
شود، بلکه مجموعه سفر از ابتدای حرکت 
تا زمان رسیدن به مقصد، با یک برنامه ریزی 
مناســب و توجــه بــه قوانیــن و مقررات 
می تواند بســیار لذت بخش و جذاب باشد. 
او به آمار تصادفات و تلفات ناشــی از آن 
در سال جاری اشاره کرد و گفت: ۷۵ هزار و 
۳۶۹ نفر بر اثر تصادفات جاده ای در ۱۱ ماه 
گذشته از سال جاری مصدوم (قطع عضو و 
معلولیت) و به بیمارستان  منتقل شده اند.

رئیس ســازمان اورژانس کشــور تأکید 
کرد: حــوادث ترافیکی و تلفات ناشــی از 
آن بیشترین بار و هزینه  درمانی را بر کشور 
تحمیل می کند. او تصریح کرد: نوروز ۱۴۳۰ 
حــدود ۵۳ هزار مأموریت امدادی از طرف 
نیروهای اورژانس در سراســر کشور انجام 
شد که در مقایسه با آمار مدت مشابه سال 
قبل از آن (نوروز ۱۴۰۲) روند کاهشی داشت 
و امیدواریم این روند کاهشی در ایام نوروز 
۱۴۰۴ نیز تداوم داشته باشد. رئیس سازمان 
اورژانس کشــور در ادامه بــه برنامه های 
با نوسازی ناوگان پیش بیمارستانی  مرتبط 
و بیمارســتانی در ســال آینده اشاره کرد و 
گفت: ۳۵۰ دســتگاه آمبولانس در ســال 
جاری به ناوگان اورژانس کشور افزوده شد 
که ۵۰ دســتگاه آن از محــل کمک خیران 
و ســازمان های بین المللی خریداری شده 
است. او همچنین از تخصیص اعتبار لازم 
برای خرید هزار دســتگاه آمبولانس جدید 
در ســال ۱۴۰۴ خبر داد و افزود: علاوه براین 
۵۰۰ تــا هزار دســتگاه آمبولانس دیگر نیز 
از طریــق اعتبــارات داخلی بــرای ناوگان 

اورژانس کشور تأمین خواهد شد.
میعادفــر با اشــاره به کمبــود حدود 
سه هزار دســتگاه آمبولانس، اظهار کرد: 
براســاس برنامه ریزی انجام شــده، حدود 
۶۰ درصد ناوگان اورژانس کشــور نوسازی 
خواهــد شــد که تحــول بزرگــی در ارائه 

خدمات امدادی محسوب می شود.

جاده های مرگ؛ چرا تصادفات جاده ای 
در ایران همچنان بالاست؟

هوا بوی بهار گرفته، چمدان ها بسته شده و خانواده ها با شوق راهی سفرند. 
مقصد هرچه باشــد -شمال ســبز، کویر آرام  یا شهری تاریخی- همه امید 
دارند  تعطیلاتی شاد و به یادماندنی را سپری کنند. اما برای برخی، این سفر هرگز به 
پایان نمی رســد. یک لحظه غفلت، یک جاده ناایمن  یا یک راننده خواب آلود کافی 
اســت تا نوروز از جشــن به عزا تبدیل شود. ســالانه هزاران خانواده ایرانی داغدار 
عزیزانی می شوند که در جاده های کشور جان می بازند. چرا ایران همچنان یکی از 
بالاترین نرخ های تصادفات جــاده ای را دارد؟ چه عواملی در این فاجعه بی پایان 

نقش دارند؟
نگاهی به آمار؛ فاجعه ای که هر سال تکرار می شود

بر اساس گزارش سازمان پزشکی قانونی، در سال ۱۴۰۲ بیش از ۱۷ هزار نفر در 
تصادفات جاده ای ایران جان خود را از دست دادند و حدود ۳۰۰ هزار نفر مصدوم 
شــدند. این آمار وحشتناک، ایران را در میان پنج کشور نخست جهان از نظر تلفات 
جاده ای قرار می دهد. فقط در ایام نوروز، که سفرهای جاده ای افزایش چشمگیری 
دارند، بیش از هزارو ۲۰۰ نفر جان باخته و هزاران نفر مجروح می شوند. مقایسه با 
سایر کشورها: در حالی که نرخ تلفات جاده ای در کشورهای توسعه یافته به حدود 
پنج تا ۱۰ نفر در هر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت رســیده، این رقم در ایران حدود ۲۰ نفر 

است؛ یعنی دو تا چهار برابر میانگین جهانی.
چرا تصادفات جاده ای در ایران بالاست؟

جاده های غیراستاندارد و زیرساخت های ناکافی
یکــی از مهم ترین عوامل تصادفات در ایران، کیفیت پایین جاده ها ســت. طبق 
گزارش های رســمی، بیش از ۵۰ درصد جاده های کشور فرســوده، ناایمن یا فاقد 
استانداردهای لازم هستند. نقاط حادثه خیز که وزارت راه هرساله وعده اصلاح آنها 

را می دهد، همچنان قربانی می گیرند.
فرسودگی خودروها و ایمنی پایین وسایل نقلیه

بر اساس آمار، بیش از ۶۰ درصد خودروهای در حال تردد در ایران ایمنی کافی 
ندارند. خودروهای داخلی مانند پراید، پژو ۴۰۵ و ســمند، به دلیل ساختار ضعیف 
و نبود اســتانداردهای جهانی، در تصادفات کمترین شانس حفظ جان سرنشینان 

را دارند.
رفتارهای پرخطر رانندگان

عامل انسانی نیز سهم بزرگی در این فاجعه دارد. طبق آمار پلیس راهور، بیش 
از ۷۰ درصد تصادفات ناشی از سرعت غیرمجاز، سبقت های خطرناک، عدم توجه 
به جلو و خستگی و خواب آلودگی رانندگان است. در تعطیلات نوروز، رانندگانی که 
ساعت های طولانی بدون استراحت رانندگی می کنند، سهم زیادی در این حوادث 

دارند.
ضعف نظارت و اجرای قوانین

هرچند ایران قوانین سخت گیرانه ای برای رانندگی دارد، اما اجرای آنها همیشه 
با مشکل مواجه اســت. جریمه های سبک، عدم برخورد جدی با تخلفات پرخطر 
و نبود دوربین های کنترلی کافی در بســیاری از جاده ها، به افزایش بی احتیاطی ها 

دامن می زند.
نبود فرهنگ رانندگی صحیح

برخی کارشناســان معتقدند که نبود آموزش صحیح رانندگی از ســنین پایین 
و بی توجهی به فرهنگ ســازی، یکــی از دلایل اصلی تصادفات اســت. رانندگی 
تهاجمــی، عدم رعایت فاصله ایمن و بی توجهی به قوانین، از مشــکلات رایج در 

جاده های ایران محسوب می شود.
راهکارها؛ چطور می توان از این بحران عبور کرد؟

بهبود زیرساخت های جاده ای
اصلاح نقاط حادثه خیز، افزایش آزادراه های اســتاندارد و گسترش حمل ونقل 

عمومی ایمن، از مهم ترین راهکارهای کاهش تصادفات است.
افزایش کیفیت خودروها

خودروسازان داخلی باید ملزم به رعایت استانداردهای ایمنی جهانی شوند و 
تولید خودروهای ناایمن متوقف شود.

نظارت و اجرای دقیق تر قوانین
افزایش دوربین های کنترل سرعت، جریمه های سنگین تر برای تخلفات پرخطر 

و برخورد قاطع با رانندگان متخلف، می تواند به کاهش حوادث کمک کند.
آموزش و فرهنگ سازی

آموزش قوانین رانندگی از ســنین مدرسه، برگزاری دوره های مهارت رانندگی و 
تبلیغات گسترده درباره ایمنی جاده ای، می تواند تأثیر قابل  توجهی داشته باشد.

پویش نه به تصادف
پویــش «نه به تصادف» یک حرکت ملی اســت که با هدف کاهش تصادفات 
جاده ای و ارتقای فرهنگ ایمنی رانندگی در کشور راه اندازی شده است. این پویش 
تلاش دارد با جلب توجه مردم و مسئولین به اهمیت رعایت قوانین رانندگی، جان 

هزاران نفر را از خطر تصادفات جاده ای نجات دهد.  
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی با راه اندازی این پویش، به دنبال 
پیشــگیری از حــوادث رانندگی و ارتقای ســلامت جامعه اســت. در این راســتا، 
نشســت های مشــترکی با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شده تا فرایند 

برگزاری پویش و مشکلات اجرائی آن بررسی شود.  
پلیــس راهنمایی و رانندگی نیز پویش «نه به تصادف» را در دســتور کار خود 
قرار داده و اقدامات نظارتی، آموزشی و اجرائی گسترده ای برای کنترل و پیشگیری 
از تصادفات، به ویژه در ایام نوروز، برنامه ریزی کرده است.  اجرای موفقیت آمیز این 
پویش نیازمند مشارکت همگانی است و لازم است همه دست به دست هم دهند 
تا این پویش در راستای کاهش تلفات ناشی از تصادفات جاده ای محقق شود. روز 
گذشــته هم رئیس دانشگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی با اشاره به اینکه پویش 
«نه به تصادف» در واقع «نه به مرگ» اســت، گفت: مرگ یک نفر بر اثر تصادفات 
جــاده ای و شــهری ۱۸ میلیارد تومان صدمه اقتصادی بــه جامعه وارد می کند و 
منجر به از بین رفتن نیروی مولد می شــود. به همین دلیل جلوگیری از مرگ حتی 
یک نفر در این پویش مهم اســت. برای جلوگیری از مرگ سالانه ۲۰ هزار نفر بر اثر 
تصادفات، باید علل و عوامل بررسی شود تا میزان تصادفات کاهش یابد و این امر 
با آگاه ســازی مردم و تعامل دستگاه های مختلف محقق می شود. قیداری با بیان 
اینکه کاهش  هشــت درصدی مرگ و  میر در اثر تصادف مهم ترین هدف پویش «نه 
به تصادف» است، ادامه داد: آمار مرگ و میر ناشی از تصادفات در کشور بالاست و 
باید با فرهنگ ســازی جامعه را به سمت اینکه «ایمن برانیم» سوق دهیم. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشــتی تصریح کرد: بر اساس گزارش های موجود، 
در ۱۱ ماه گذشــته ۲۱ هزار و ۵۵۲ مصدوم ترافیکی در کشــور وجود دارد و بیشــتر 
تصادفات در ۳۰ کیلومتری مقصد رخ می دهد. قیداری با بیان اینکه کودکان نقش 
مهمی در مدیریت رانندگی والدین دارند، افزود: از آنجایی که بیشــترین صدمه در 
تصادف به کودکان وارد و آنها بی سرپرست می شوند، نقش آنها در رانندگی ایمن 

و آهسته والدین بسیار مؤثر است.
نوروز، جاده  و انتخاب ما

نوروز فرصتی برای شادی و باهم بودن است، اما هر سال برای هزاران خانواده 
به کابوســی تلخ تبدیل می شود. تصادفات جاده ای یک سرنوشت محتوم نیستند. 
با اصلاح زیرســاخت ها، اجرای دقیق قوانین و افزایش آگاهی، می توان از این آمار 
وحشتناک کاست. امسال بیایید با مسئولیت پذیری، رعایت قوانین و احترام به جان 

خود و دیگران، سهمی در کاهش این فاجعه داشته باشیم.
سفر کنید، اما ایمن و آگاهانه.

از انتقاد به انتصابات تا چالش های مالی شهرداری آخرین جلسه شورای شهر تهران در سال ۱۴۰۳؛ 

پایان سال پرحاشیه در بهشت

نگاه گزارش خبری

جامعهجامعه

شرق:  آخرین جلســه شورای شــهر تهــران در سال ۱۴۰۳، 
علاوه بر تصویب لایحه تفریغ بودجه شــهرداری، شــاهد 
انتقادهای صریح برخی اعضای شورا به عملکرد شهرداری 
در زمینــه انتصابــات، وضعیت مالی و عدم شــفافیت در 
برخــی قراردادها بود. افزایش قیمت بلیــت باغ پرندگان، 
اصلاح مصوبه توســعه ســاختمان های ســبز و مشکلات 
پرداخت حقوق کارکنان نیز از دیگر مباحث مطرح شده در 
این جلسه بود. در حاشیه این نشست، شهردار تهران نیز به 
برخی مســائل از جمله پرونده خانه اندیشمندان و سامانه 

شهرزاد واکنش نشان داد.

پرونده تفریغ ۱۴۰۲ بسته شد
در آخرین جلســه شــورای شــهر تهران در سال ۱۴۰۳ 
پرونده بررســی تفریغ بودجه ۱۴۰۲ شــهرداری بسته شد. 
در این جلســه به انتصابات اخیر شهردار تهران انتقاد شد 
و محمد آخوندی، رئیس کمیســیون بودجه شــورای شهر 
تهران، که کمتر از تریبون شورا نسبت به عملکرد شهرداری 
انتقاد می کند به انتصابات واکنش نشان داد و گفت :  قطعا 
در بین نیروهای شــهرداری نیروهای توانمندی وجود دارد 
که می توانند جایگاه معاون شــهردار را داشته باشند و در 
این دوره شهرداری از این مهم غافل ماند و امید است لااقل 
مدیرانی وارد شوند که نام میادین شهر تهران را بلد باشند .
به گفتــه او، در مجموعه چندده هزارنفری شــهرداری 
تهــران، قطعا افراد متخصص، متعهد، کاربلد و باتجربه ای 
حضور دارند که می توانند در جایگاه معاون شهردار تهران 

قرار بگیرند.
در این جلسه همچنین بخش باقی مانده گزارش تفریغ 
بودجه ســال ۱٤۰۲ مورد بررســی قرار گرفت . ناصر امانی، 
عضو شورای شهر تهران، در جریان بررسی این گزارش گفت 
در بندهای ۱ و ۴، حســابرس تصریح کــرده که این گزارش 
صرفا به  صورت ریالی تهیه شــده و فاقد اطلاعات عددی و 
حجمی اســت. دوم اینکه، مبنای این گزارش صرفا سیستم 
مالی شــهرداری تهران بوده و چون حسابرسی مستقلی بر 
روی آن انجام نشده، حسابرس نمی تواند درباره صحت این 
اطلاعات اظهارنظر کند. این موضوع در گزارش حســابرس 
به صراحت آمده : در فرایند بررســی تفریغ بودجه، عملکرد 
واقعی شــهرداری تهران که از سیســتم مالی اســتخراج 
شــده، مبنا قرار گرفته و با توجه به عدم انجام حسابرســی 
مســتقل، امکان اظهار نظر درباره صحت آن وجود ندارد. 
موضــوع کدینگ مالی و بودجه ای همــواره مطرح بوده و 
ایرادی به شــهرداری وارد نیســت؛ چراکه تاکنون در هیچ 
دوره ای این دو کدینگ به  طور کامل تطبیق داده نشــده اند. 
اما نکته اساســی، آن بخش از گزارش حسابرس است که 
بیان می کند مبنای اطلاعات، سیســتم مالی شهرداری بوده 

و هیچ راستی آزمایی مستقلی روی آن انجام نشده است.
امانی یادآور شــد :  گزارش حسابرس فقط درباره بودجه 
عمومی شــهرداری اظهارنظر کرده و بودجه ســازمان ها و 
شرکت های وابســته را شامل نمی شود. این در حالی است 
که تمامی این ســازمان ها و شرکت ها مورد حسابرسی قرار 
گرفته اند و نتایج حسابرســی آنها در شورای شهر تصویب 
شده است. بنابراین، حسابرس می توانست این اطلاعات را 
از شهرداری یا حتی شورا دریافت کرده و با بودجه عمومی 

تلفیق کند تا یک گزارش جامع تر و کامل تر ارائه شود.
او ادامــه داد: در بخــش درآمدهای ناشــی از اجرای 
مــاده ۹ قانون حمل ونقــل ریلی، تا پایان ســال ۱۴۰۲ تنها 
۵۲۹ میلیارد تومان به حســاب شرکت مترو واریز شده، در 
حالی که طبق مصوبات شــورا  ۱۰۰ درصد این ســهم باید 
واریز می شــد. درباره درآمدهای حاصــل از طرح ترافیک، 
حسابرس اعلام کرده که وجوه واریزی به تفکیک اشخاص 
حقوقی مشــخص نشده اســت. لذا بررســی رعایت مفاد 
بودجــه در این خصوص امکان پذیر نبوده اســت. موضوع 
اجاره غرفه ها در بوســتان های شهر تهران نیز بررسی شده 
و گزارش نشــان می دهد که صرفا جلساتی برگزار شده اما 
هیچ اقدامی برای انعقاد قرارداد انجام نشــده است. یکی 
از تبصره های اضافه شده در ســال ۱۴۰۲، مربوط به انعقاد 
قرارداد با شــرکت آب و فاضلاب برای اســتفاده از پســاب 
تصفیه خانه هــای تهران بــوده که برابر گزارش ســازمان 
بوســتان ها، میزان پســاب دریافتی در سال ۱۴۰۲ به هشت 
میلیون مترمکعب رســیده است. اما در این خصوص هیچ 

توافق نامه ای منعقد نشده است.
امانــی همچنین یادآور شــد: طبق گزارش حســابرس، 

سقف معاملات با اشــخاص در چهار مورد از تهاتر املاک 
با دیون بانک شــهر رعایت نشده اســت. املاک تهاترشده 
بــا دیون بانک شــهر بیش از حــد اختیار شــهردار بوده و 
این اقدام بدون مصوبه شــورای شــهر انجام شــده است. 
همچنین شــهرداران مناطق اقدام به امضای قراردادهای 
واگذاری املاک به بانک شهر کرده اند که خارج از اختیارات 
آنان بوده اســت. علاوه بر این، هیچ کدام از این قراردادها در 
ســامانه شفافیت بارگذاری نشــده اند، در حالی که مطابق 

مصوبه شورای شهر تهران، این اقدام الزامی بوده است.
اعضای شورای شهر تهران در نهایت با رأی مثبت خود 

لایحه تفریغ بودجه شهرداری تهران را تصویب کردند.

افزایش قیمت بلیت باغ پرندگان
در ادامــه ایــن جلســه رئیــس کمیســیون فرهنگــی 
و اجتماعــی شــورای اســلامی شــهر تهــران از افزایش 
۳۵ درصدی بهــای بلیت برای بازدیدکننــدگان خارجی از 

مجموعه باغ پرندگان تهران در سال ۱۴۰۴ خبر داد.
نرگــس معدنی پــور در ایــن جلســه گفت کــه بلیت 
بازدیدکننــدگان داخلی در ســال ۱۴۰۳، ۹۰ هزار تومان بود 
که شهرداری تهران برای سال ۱۴۰۴ رقم ۱۵۰ هزار تومان را 
پیشنهاد داده بود که کمیسیون مشترک رقم ۱۴۰ هزار تومان 
را پیشنهاد می دهد. بهای بلیت برای بازدیدکنندگان خارجی 
در سال ۱۴۰۳، ۳۰ دلار بود که در این خصوص و برای سال 
۱۴۰۴ پیشنهاد شــهرداری ۳۵ دلار بود که طی بررسی های 
صورت گرفته پیشــنهاد کمیســیون مشــترک ۴۰ دلار است، 

یعنی ۳۵ درصد افزایش بها نسبت به سال گذشته.
همچنیــن در ادامه جلســه، لایـــحه اصلاحیه مصوبه 
توسعه ســاختمان سبز و معمارى پایدار در شهر تهران که 
پس از بررسی های متعدد و جلسات کارشناسی تدوین شده 
بود، در نهایت با تأیید اعضای شــورا، مسیر اجرائی شدن را 
طی کرد. شــهرداری تهران مکلف شــده است ظرف مدت 
مشخص، دستورالعمل های لازم را برای اجرای این مصوبه 

تهیه کند.
رئیــس کمیســیون ســلامت، محیط زیســت و خدمات 
شــهری، ضمن تأکید بر اهمیت این مصوبه گفت: هدف از 
این اصلاحیه، ایجاد یک چارچوب اســتاندارد برای توسعه 
ساختمان های ســبز در تهران است. ما در شرایطی هستیم 
که بحران آب و انرژی روزبه روز بیشــتر احســاس می شود. 
این مصوبه می تواند الگویی برای دیگر کلان شهرهای کشور 
باشــد. در فرایند بررســی این طرح، کارشناسان متعددی از 
حوزه های مختلف شهری، محیط زیست و انرژی مشارکت 
داشــتند تــا تمامــی جوانب آن ســنجیده شــود. او افزود  
شهرداری تهران موظف است راهکارهای عملیاتی را برای 
اجرای هرچه سریع تر این مصوبه تدوین و به شورا ارائه کند.

پرداخت حقوق به روزهای پایانی اسفند رسید
در این جلســه دو عضو شورای شــهر تهران نسبت به 
عــدم پرداخت معوقه حقوق برخی از کارکنان شــهرداری 

تذکر دادند.
احمد علوی بر لزوم پرداخت به موقع حقوق و معوقات 
کارکنان، بازگشــت اضافه  برداشــتی مالیاتی و حفظ اعتبار 

شهرداری در تعاملات مالی تأکید کرد.
این عضو شورای شهر تهران با اشاره به اضافه  برداشتی 
مالیات بر حقوق کارکنان شــهرداری، بر لزوم بازگشت این 
مبالغ پیش از پایان سال تأکید کرد و گفت: طبق وعده ای که 
در شــورا داده شد، مقرر شد اضافه  برداشتی مالیات حقوق 

کارکنان شهرداری به آنها بازگردانده شود.
او افزود: برخی شرکت ها و سازمان ها این روند را انجام 
داده اند، امــا هنوز برخی مجموعه ها اقــدام لازم را انجام 
نداده اند. شــاید این مبلغ چنــدان بزرگ نباشــد، اما برای 
کارکنانی که حقوق متوســطی دریافــت می کنند، تأثیرگذار 
است. از شهرداری تهران می خواهم که تا قبل از شب عید، 

این مبالغ را به حساب تمامی کارکنان واریز کند.
علوی در بخش دیگری از ســخنان خود به مشــکلات 
پرداخت حقوق، عیدی و سنوات برخی کارکنان شهرداری 
و مجموعه های تابعه اشاره و اظهار کرد: در روزهای پایانی 
ســال هســتیم و پیام های متعددی از کارکنان شــهرداری 
دریافــت کرده ایم که برخی هنوز حقــوق و عیدی خود را 
دریافت نکرده اند. این وضعیت برای پرســنل شــهرداری، 
چه در شــرکت های تابعه و چــه در پیمانکاری های طرف 

قرارداد، قابل قبول نیست.

عضو شــورای اسلامی شــهر تهران گفت: در سال های 
گذشــته، پرداخت حقوق کارکنان هیچ گاه به چالش تبدیل 
نشــده بود و نباید اجازه دهیم که در آســتانه سال نو، این 

مسئله به نگرانی کارکنان تبدیل شود.
علــوی همچنیــن از بدقولــی شــهرداری تهــران در 
تسویه حســاب با داروخانه ها و بیمارســتان ها انتقاد کرد و 
گفت: متأسفانه امروز شاهد هستیم که برخی داروخانه ها 
و بیمارستان ها به دلیل عدم پرداخت بدهی های شهرداری، 
دفترچه درمانی کارکنان شــهرداری را نمی پذیرند و اعلام 
کرده اند که به دلیل بدقولی شهرداری تهران، ارائه خدمات 
را متوقف کرده اند. این اتفاق، علاوه بر ایجاد مشکلات برای 
کارکنان شهرداری، به اعتبار و جایگاه شهرداری نیز آسیب 

می زند.

واکنش زاکانی به حکم خانه اندیشمندان
در حاشــیه جلسه شــورای شــهر هم علیرضا زاکانی 
در پاســخ به پرســش خبرنگاران درباره حکم دادگاه برای 
بازپس گیــری خانه اندیشــمندان بــا بیان اینکــه در نحوه 
واگذاری خانه اندیشــمندان کار غیرقانونی و تخلف شــده 
بود که پیگیری و تجدید نظر شــد؛ گفت: کاری که ما کردیم 

در راستای تحقق قانون بود.
او با بیــان اینکه اگر این چنین عمل نکنیم، ســنگ روی 
سنگ در این شهر بند نمی شود، افزود: نمی توان به خواست 
خود بخشــی از شــهر را حبس کرد. خانه اندیشــمندان با 
گســتره بیشتر، خانه اندیشــمندان باقی خواهد ماند. عملا 
این خانه جامعی خواهد بود که اندیشــمندان نظرات خود 
را اعلام خواهند کرد و نه تنها محدودیت ایجاد نمی شــود، 
بلکه گشــایش جدی ایجاد خواهد شد. اصحاب رسانه به 

کل موضوع نگاه کنند.
زاکانــی با تأکیــد بر اینکــه خانه اندیشــمندان تعطیل 
نشده اســت، گفت: شــهرداری صاحب امکانات متعددی 
اســت که طبق روال قانونی باید واگذار شــوند. اگر کســی 
مسئولیتی داشته باشــد و در جایگاه خود اقدامی را انجام 
دهد و بخشــی را به نام خود کند، از لحاظ قانونی مشــکل 
دارد. لذا ما مســیر قانونی را طی کردیم. ما تلاش می کنیم  
اندیشمندان اندیشه خود را با فراست اعلام کنند؛ فرقی هم 
نمی کند که چه کسی باشد. ما نگاه سلبی و نفعی نداریم و 

به دنبال توسعه آن هستیم.
او در پاســخ به ســؤال خبرنگاری مبنی بــر اینکه گفته 
می شــود برای شــهردار تهران و دامادش در مورد سامانه 
شهرزاد پرونده قضائی باز شده، گفت: هیچ مشکلی وجود 
ندارد و ســامانه شــهرزاد مشــکلی ندارد و خوب است و 
شــهریز را نیز اضافه کردیم اما شهرزاد مجموعه ای است 
کــه آن را خلق کردیم و افراد جــوان و پرتلاش آن را خلق 
کردند و در ابتدا وقتی می خواســتیم سامانه شهرزاد را بالا 
بیاوریم از نرم افزارهای موجود می خواستیم استفاده کنیم 
امــا باید ۸۰ میلیــارد هزینه می کردیم امــا باز هم صاحب 
فناوری نمی شــدیم. پس تیمی را تشکیل دادیم و نرم افزار 
۱۲ میلیارد تومان نوشــته شــد در حالی که می توانســتیم 
۸۰ میلیارد تومان آن را بخریم و این افتخار اســت؛ چراکه 
ســورس آن هم در اختیار ماست و می توانیم آن را به سایر 

شهرها بدهیم.
او ادامه داد: این مســائل مطرح شــده بی دقتی و ظلم 
آشــکار است و اینها مافیا هســتند که علاقه دارند همیشه 
شهرداری دســتش تا بازو زیر سنگ آنها باشد و قیمتی که 

می دهند بالا ست.
او در پاســخ به این ســؤال که پس پرونــده ای وجود 
نــدارد، گفت: رســیدگی دارنــد انجام می دهنــد اما این 
رســیدگی افتخار برای من و شــهرداری تهران اســت و 
اگر کسی دنبال بهانه جویی اســت من پاسخ به صراحت 
می دهم که این افتخار برای کل کشور است. مگر می شود 
کاری که ۸۰ میلیارد تومان بــوده اما با ۱۲ میلیارد تومان 
تمام شــده و طبیان و بچه های انقلابی زحمت کشــیدند 
و ما به ازای آن بحث این اســت که همین الان ســامانه 
شــهرزاد با ۴.۵ میلیون کاربر خدمات ارائه می دهد و باید 
بگویم کســانی که دنبــال این حرف ها هســتند یا خیلی 
بی کار هســتند یا فرق بین ۸۰ و ۱۲ میلیــارد را نمی دانند  
یــا نکات دیگری دارند و خیلی صریــح می گویم این جزء 
افتخارات شــهرداری تهران است و با دستور بنده این کار 
انجام شده و به جای انداختن مدال طلا به گردن مجریان 

این حرف ها را می زنند.
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